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رهبر معظــم انقاب اســامی فرمودند: جریان 
مقاومت و ضد استکباری در منطقه، امروز از دو سال 
قبل، پر رونق تر، شاداب تر و امیدوارتر در حال کار و 

حرکت است.
به گزارش مهر، رهبر معظم انقاب اســامی صبح دیروز 
)شنبه( در دیدار خانواده و اعضای ستاد بزرگداشت سردار شهید 
حاج قاسم سلیمانی، »صدق« و »اخاص« را خاصه و نماد 
و نمایه مکتب سلیمانی خواندند و با اشاره به الگو شدن حاج 
قاسم در میان جوانان منطقه افزودند: سلیمانی عزیز، ملی ترین و 

امتی ترین شخصیت ایران و دنیای اسام بود و هست.
رهبر انقاب، شهادت سردار سلیمانی را حادثه ای ملی و حادثه 
بین الملل اسامی برشمردند و افزودند: بزرگداشت مردمی و 
مبتکرانه حاج قاسم در سراسر ایران نشان دهنده ی پیشرو بودن 

ملت در قدرشناسی از این شهید والامقام است.
ایشان با اســتناد به آیات متعدد قرآن کریم گفتند: صدق و 
اخاص، جوهره و شکل دهنده مکتب سلیمانی است که هم 
زندگی و هم شهادت او را پر برکت ساخت و کیفیت شهادت 
او نیز، به فضل الهی حجت را بر همه بندگان خدا و دشمنان 

اسام تمام کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای پایبندی و وفاداری کاماً صادقانه 
سردار سلیمانی به عهدی که با پروردگار بسته بود و تعامل از 
سر صدق حاج قاسم با امام و آرمانهای اسام و انقاب را مایه 
برکت فعالیت های سردار سلیمانی خواندند و افزودند: سردار عزیز 
ملت ایران، رنج مجاهدت در راه آرمانها را با همه وجود تحمل 
می کرد و با کمال دقت و در همه عمر به وظایف خود در قبال 

ملت ایران و امت اسامی وفادار بود.
ایشان با انتقاد از کسانی که خواسته یا ناخواسته خط دشمن 
در ترویج دوگانه دروغین »ملــت و امت« را دنبال می کنند، 
گفتند: حاج قاســم ثابت کرد که می توان ملی ترین و در عین 

حال امتی ترین بود.
رهبر انقاب با اشاره به حضور دهها میلیونی ملت در تشییع 
پیکر مطهر سردار افزودند: این واقعیت نشان می دهد حاج قاسم 
ملی ترین چهره بوده و هست، ضمن اینکه نفوذ روزافزون یاد و 
نام او در دنیای اسام اثبات می کند سلیمانی عزیز، امتی ترین 

چهره دنیای اسام نیز بوده و هست.
حضرت آیــت الله خامنه ای، حاج قاســم را مظهر تاش و 

کار خستگی ناپذیر و حیرت انگیز برشمردند و افزودند: سردار 
قهرمــان ملت ایران، در همه کارها و فعالیت های بی پایانش 
در حد تحســین برانگیزی از شــجاعت و شهامت و در عین 
حال عقانیت برخوردار بود و ضمن شناخت دقیق از دشمن 
و امکانات و ابزارهایش، بدون ذره ای بیم، با قدرت و تدبیر وارد 

میدان مقابله می شد و کارهای اعجاب انگیزی انجام می داد.
ایشان تحسین ملت از شجاعت سردار سلیمانی را از جمله 

نتایج صدق حاج قاسم در وفاداری به عهد الهی خواندند.
رهبر انقاب، »اخاص و کار برای خدا« را ویژگی دیگر شهید 
سلیمانی و مایه برکت بی بدیل در کار او دانستند و افزودند: او 
از دیده شــدن فرار می کرد و اهل تظاهر و لاف زنی نبود و آن 

تشییع دهها میلیونی و رواج نام و یاد او در جهان، اولین پاداش و 
جزای الهی به اخاص او در دنیا بود.

ایشان با اشاره به تبدیل شدن شهید سلیمانی به الگو و قهرمان 
جوانانِ دنیای اسام و منطقه، گفتند: امروز سلیمانی در منطقه ما 
نماد امید، اعتماد به نفس، رشادت و رمز استقامت و پیروزی است 
و همچنان که برخی به درستی گفته اند، »شهید« سلیمانی برای 

دشمنانش خطرناک تر از »سردار« سلیمانی است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: دشمنان خیال می کردند با 
شهادت سلیمانی، ابومهدی و دیگر همراهان ایشان، کار تمام 
خواهد شد اما امروز به برکت آن خون عزیز و مظلومانه، آمریکا 
از افغانستان فرار کرده است، در عراق ناچار به تظاهر به خروج 
و اعام نقش مستشاری و بدون حضور نظامی است که البته 
برادران عراقی باید با هوشیاری این مسئله را دنبال کنند، در یمن 
جبهه مقاومت رو به پیشرفت است، در سوریه، دشمن، زمین گیر 
و بدون امید به آینده است، و در مجموع جریان مقاومت و ضد 
استکباری در منطقه، امروز از دو سال قبل، پر رونق تر، شاداب تر 

و امیدوارتر در حال کار و حرکت است.
رهبر انقاب با نقل نمونه ای از برخورد عمیقاً مهربانانه شهید 
سلیمانی با فرزندان شهدا، خاطرنشان کردند: آن شهید عزیز با 
آن روحیه عطوف در مقابل خانواده شــهدا، در مقابل اشرار و 
مفسدان داخلی و خارجی چنان قاطع و با شدت بود که حتی 

خبر حضورش در یک منطقه، روحیه دشمن را نابود می کرد.
ایشان برخورد حذفی مستکبران با شهید سلیمانی در فضای 
مجازی را نشــانه ترس آنها حتی از اسم شهید و واهمه شان 
از رواج و تکثیر آن الگوی گران ســنگ دانســتند و گفتند: در 

دنیای امروز، فضای مجازی زیر کلید مستکبران است و این 
واقعیت باید مسئولین فضای مجازی کشور را نیز هوشیار کند تا 
به نحوی عمل کنند که دشمن نتواند به هر شکل و هر جا که 

اراده کرد، در فضای مجازی برخورد کند.
حضرت آیت الله خامنه ای شــهید سلیمانی را یک واقعیت 
ماندنی و تا ابد زنده، خواندند و افزودند: قاتان او همچون ترامپ 
و امثال آن، جزو فراموش شدگان تاریخ خواهند بود و در زباله دان 
تاریخ گم و گور می شوند، البته پس از آنکه تقاص جنایت دنیوی 

خود را پس بدهند.
رهبر انقاب با تحســین فعالیت های خانواده، همرزمان و 
دوستان شهید ســلیمانی و بویژه سردار قاآنی فرمانده نیروی 
قدس ســپاه پاســداران در دنبال کردن و به پیش بردن خط 
مبارک مقاومت، گفتند: خداوند به کســانی که در راه اراده و 
اهداف او حرکت کنند، وعده دفاع و نصرت داده اســت و این 

وعده امیدبخش شامل حال ملت ایران خواهد بود.
پیش از سخنان رهبر انقاب اسامی، خانم زینب سلیمانی 
فرزند شــهید و مســئول بنیاد شهید ســلیمانی گزارشی از 
فعالیت های این بنیاد و همچنین اقدامات انجام شده در ستاد 

مردمی بزرگداشت دومین سالگرد شهدای مقاومت بیان کرد.
همچنین فرمانده کل سپاه پاسداران انقاب اسامی، شهید 
سلیمانی را حقیقتی جاری، جوشان و الهام بخش برای جوانان 
امت اســامی برشمرد و گفت: دشمن با آن جنابت به دنبال 
خاموش کردن نور مقاومت بود ولی اعجاز خون آن شهیدان 
پر افتخار موجب پیشرفت مقاومت و عقب زدن دشمن در همه 

جبهه های درگیری شد.

رهبر انقلاب در دیدار خانواده شهید سلیمانی:

جریان مقاومت پر رونق تر از قبل است
رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

انجام تست کرونا از همه کسانی که به کشور وارد 
می شوند، ضروری است

رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت اجرای کامل قانون نسخه الکترونیکی، گفت: 
تا تکمیل زیرساخت ها در برخی شهرها برای موارد ضروری و استثنایی با 
تشخیص وزارت بهداشت و درمان به منظور جلوگیری از اجتماع و ازدحام 
جمعیت و خطر شــیوع بیماری مجوزهای لازم صادر شده تا مشکلی برای 

شهروندان بوجود نیاید.
به گزارش ایلنا، حجت الاسام سید ابراهیم رئیسی دیروز در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با 
اشاره به اهمیت توجه به واکسیناسیون مهاجران افغانستانی و سایر کشورها که به هر شکلی در 
کشور حضور دارند، اظهارداشت: برای قطع زنجیره بیماری و جلوگیری از شیوع کرونا ضرورت 
دارد برای واکسیناسیون همه افراد بویژه مهاجرین اقدام شود.رئیسی همچنین با تاکید بر انجام 
تست کرونا از همه کسانی که به کشور وارد می شوند، گفت: لازم است استان های مرزی تردد 
افراد از مرزهای زمینی، هوایی و دریایی را با دقت و جدیت کنترل کنند و از همه این افراد تست 
کرونا گرفته شود و به برگه های تست که بعضا جعلی هستند، اکتفا نکنند چرا که هرگونه سهل 
انکاری در این زمینه در حقیقت زحمات همه کادر درمان و دست اندکاران مقابله با کرونا را از بین 
می برد.رئیس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت پیگیری واکسیناسیون عمومی بویژه اهمیت 
تزریق دوز ســوم، اظهارداشت: بدون تردید واکسیناسیون عمومی می تواند در مقابل ویروس 
کرونا مصونیت ایجاد کند و باید با قوت ادامه یابد. همچنین طرح شهید سلیمانی در پیش بینی و 

پیشگیری از بیماری کرونا برکات فراوانی داشته است و ادامه آن ضروری است.

نائب رئیس کمیسیون صنایع مجلس:
خودروسازان کم تولید می کنند تا خودرو گرانتر شود

نائب رئیس کمیسیون صنایع مجلس گفت:  خودروسازان توان تولید سالانه 
٢.٢میلیون  خودرو را دارند.

به گزارش مدارا، سید جواد حسینی کیا،نائب رئیس کمیسیون صنایع مجلس گفت:  خودروسازان 
توان تولید سالانه ٢.٢میلیون  خودرو را دارند، اما کمتر از یک میلیون خودرو تولید می کنند و با این 

کار زمینه کمبود و  گرانی خودرو را فراهم می کنند.

ظریف: جهان به مبارزانی مانند سلیمانی احتیاج دارد
وزیر امور خارجه پیشــین کشــورمان در پیامی توییتری یاد سردار شهید 

سلیمانی را گرامی داشت.
به گزارش ایسنا، محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه پیشین کشورمان در دومین سالروز به 
شهادت رسیدن شهید سردار قاسم سلیمانی، فرمانده پیشین نیروهای قدس سپاه پاسداران در 
صفحه توییترش نوشت: دو سال پیش، من یک دوست، ایران یک دلاور و جهان یک قهرمان 
مبارزه با تروریسم را از دست داد.ظریف افزود: محض اطاع کسانی که این را انکار می کنند، 
چهره ی اصلی ترامپ، تنها یک سال بعد در کپیتال ]هیل[ آمریکا به کل رو شد. جهان به مبارزانی 

مانند سلیمانی احتیاج دارد، نه جنگ افروزان بزدلی مانند ترامپ، نتانیاهو و شرکا.

 ارائه »کارت واکسن« برای شرکت
 در »امتحانات حضوری« الزامی نیست

وزیر آموزش و پرورش اعام کرد که ارائه کارت واکسن و یا تست ۱۵ روزه پی سی 
آر در صورت عدم تزریق واکسن، برای ورود دانش آموزان به مدرسه و شرکت در 

امتحانات، الزامی نیست.
یوسف نوری در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به اینکه آیا با توجه به شرایط فعلی و شناسایی مبتایانی 
در کشور به گونه امیکرون کرونا، برای اعمال محدودیت های بیشتر در مدارس و غیرحضوری شدن 
امتحانات تصمیم گیری خواهد شد؟ اظهار کرد: ما در این باره تابع نظر ستادملی مقابله با کرونا هستیم.وی 
افزود: در اغلب کشورها، آخرین جایی که تعطیل می کنند مدارس است اما یک اصل در این زمینه مبنی 
بر رعایت پروتکل های بهداشتی وجود دارد. ما تابع ستادملی مقابله با کرونا هستیم و هرچه را ستاد به ما 
اعام کند به همان صورت عمل می کنیم.وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به این پرسش که »هفته 
گذشته مدیرکل وقت آموزش و پرورش شهر تهران از دستورالعمل جدید وزارت بهداشت و الزامی شدن 
ارائه کارت واکسن و یا تست ۱۵ روزه پی سی آر در صورت عدم تزریق واکسن، برای ورود دانش آموزان 
به مدرسه و شرکت در امتحانات خبر داده بود، آیا این الزام سراسری و مربوط به همه مدارس است؟« 
گفت: خیر، ستاد ملی کرونا این مورد را حذف کرد. با توجه به اینکه اکثر دانش آموزان ما در سنین ۱٢ 
تا ۱۸ ســالگی واکسن خود را زده اند، چند روز پیش هم در یکی از کمیسیون های ستاد ملی کرونا در 
این باره بحث شد و بر اساس تصمیم ستاد، نیازی به این کار نیست.وی افزود: مگر اینکه دانش آموزی 
خوداظهاری کند که بیمارم و یا تستش مثبت شده باشد که در آن شرایط نمی تواند تا زمان بهبودی به 
مدرسه بیاید، اما اگر دانش آموزی واکسن نزده باشند ولی عائم بیماری هم نداشته باشد، مشکلی برای 

حضور در مدرسه ندارد.

 صادرات پرندگان زینتی با مجوز محیط زیست
 به مقصد کشورهای عربی

چند سالی است که کشور های حوزه خلیج فارس برای غنی کردن زیستگاه های خود 
پرندگان ایرانی را میخرند .

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، چند روز گذشته سند مجوز محیط زیست خوزستان برای صادرات 
پرندگان زینتی منتشر شد که حاکی از آن است، در ۳ آبان ۱۴۰۰ ماموران فرودگاه اهواز محموله پرندگان 
زینتی به مقصد کشور کویت را متوقف می کنند و به دنبال آن شرکت صادر کننده صادر کردن محموله 
مجوز محیط زیست را به فرودگاه عرضه می کند .در این نامه مجوز خروج ۳۰۰ قطعه قناری، ۱۰۰ قطعه 
بلبل خرما، ۱۰۰ مرغ مینا، ۱۵۰ فنچ و ٢۰۰ قطعه جوجه شتر مرغ داده شده است، که نکته جالب آن وجود 
بلبل خرما در این لیست است که جزء پرندگان ممنوعه برای شکار و نگهداری است.شهاب الدین منتظمی 
مدیر کل دفتر حفاظت حیات وحش سازمان محیط زیست در گفتگو با باشگاه خبرنگاران جوان، در مورد 
صادرات این پرندگان گفت: این مجوز بر اساس مشاغل خانگی صادر شده و صادرات پرندگان زینتی یک 
امر عادی در جهان است.وی در مورد وجود بلبل خرما در این محموله گفت: بلبل خرما در این لیست وجود 
نداشته است.چند سالی است که کشور های حوزه خلیج فارس برای غنی کردن زیستگاه های خود پرندگان 
ایرانی را میخرند و بازار قاچاق این پرندگان داغ است، اما این بار قاچاقی در کار نیست و پرندگان زینتی 

ایران با مجوز متولی حیات وحش یعنی سازمان محیط زیست با هواپیما راهی این کشور ها می شوند.

رویه سازمان بورس اشتباه است
عضو ناظر مجلس در شورای عالی بورس با اشاره به حمایت های مد نظر دولت در 
بودجه ۱۴۰۱ برای ایجاد آرامش در بازار سرمایه در عین حال گفت: در حال حاضر 
سازمان بورس درگیر حواشی است که اگر کار به همین منوال ادامه پیدا کند اتفاقات 

تلخی را در بازار سرمایه همچون دولت سابق شاهد خواهیم بود.
به گزارش اقتصاد آناین، محسن علیزاده  در تحلیلی از وضعیت بورس گفت: آنچه توسط مدیران و 
ارکان بازار سرمایه، وزیر اقتصاد و رئیس جمهور تا به امروز برای بازار سرمایه و بورس وعده داده شده، 
محقق نشده است. هر چند رویکردهای ایشان در ابتدای شروع به کار دولت و شروع به کار هیئت مدیره 
جدید خوب بوده اما تا زمانی که اثر خود را در بازار نشان ندهد نمی تواند مثمر ثمر باشد.وی افزود: زیاد وعده 
های خوب شنیدیم. تصمیمات خوبی در شورای هماهنگی اقتصادی سران قوا گرفته شد و در زمان شروع 
به کار دولت سیزدهم از زبان رئیس جمهور و همچنین در زمان شکل گیری هیات مدیره جدید سازمان 
بورس رویکردهای خوبی را شنیدیم اما اتفاقی رخ نداده است.رییس کمیته بازار سرمایه مجلس خاطر 
نشان کرد: با توجه به حمایت هایی که دولت برای بازار سرمایه در نظر دارد می توان انتظار داشت که 
قدری آرامش بازار برگردد که دولت نمونه آن را در لایحه بودجه ۱۴۰۱ آورد. لازمه رسیدن به این هدف 
آن است که تمام ارکان مرتبط در بازار در وهله اول شناخت عمیقی از مشکات پیدا کنند.علیزاده توضیح 
داد: هیئت مدیره ای که چند ماه است کارش شروع شده، هنوز به شناخت و عمق مشکات بازار سرمایه 
پی نبرده پس طبیعتا نمی تواند راهکاری برایش تعریف کند. ضمن آنکه تعریف راهکار از مواردی است که 
باید در برنامه خود داشته باشد. آن سازمان به عنوان رکن اصلی ناظر بر بازار سرمایه درگیر حواشی است که 
متأسفانه آن حواشی اجازه نمی دهد کار اصلی اش را دنبال کند. پس اگر به همین شکل بخواهد ادامه پیدا 
کند در این دولت هم اتفاقات تلخ را مثل دولت قبل در بازار سرمایه شاهد خواهیم بود. از طرفی دیگر اگر 
رویکردهای اعامی براساس واقعیت باشند و رخ دهد، نکات مثبتی را برای بازار به دنبال خواهد داشت. 
وی با اشاره به افزایش شاخص بورس در چند روز گذشته گفت: اگر شاخص بورس از سقف یک میلیون 
و ۴۰۰ بگذرد شاید بتوان تأثیرات مثبت تری را در بازار سرمایه شاهد باشیم چون این سقف مقاومی است.

بازار سرمایه به تزریق اعتماد نیاز دارد
عضو ناظر مجلس در شورای عالی بورس با تأکید بر لزوم ایجاد اعتمادسازی در بازار سرمایه گفت: بازار 
سرمایه قبل از هر چیزی به تزریق اعتماد نیاز دارد. دولت در تاش است با تزریق نقدینگی به صندوق 
تثبیت بازار آرامش ایجاد کند. این آرامش در صورتی ایجاد می شود که قبل از هر چیزی اعتماد به بازار 
تزریق شود. به همین منظور به دنبال آن هستند که سایر بازارهای موازی با بازار سرمایه را ناامن یا محدود 
کنند. نمونه آن بازار رمزارزهاست که خیلی از مردم در این بازار پر ریسک سرمایه گذاری انجام داده اند.

علیزاده اضافه کرد: البته ما با محدودسازی مخالفیم و می گوییم باید بازار رمزارزها هم ساماندهی شود.
وی ادامه داد: یکی از مهمترین عوامل کمک به بازار سرمایه عاوه بر تزریق اعتماد نظارت دقیق و 
عمیق بر بازار سرمایه است. شاید در گذشته سازمان بورس برای هر ۱۰ سهم به یک ناظر نیاز داشت اما 
امروز برای هر سهم حتی شاید به ۱۰ ناظر نیاز دارد تا بتواند آن را کنترل کند. متأسفانه برخی از سهامداران 
بزرگ ما در بازار راه های فرار نظارت ها را متوجه شده و از این نظارت ها شانه خالی کرده که همین باعث 

سلب آسایش در بازار سرمایه می شود.
مالیات بر عایدی سرمایه اثری بر بازار سرمایه ندارد

این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس درباره احتمال تأثیر قانونی شدن مالیات بر عایدی سرمایه بر بازار 
بورس گفت:  ما زمانی که طرح مالیات بر عایدی سرمایه را در کمیسیون اقتصادی دنبال کردیم تأکید بر 
این شد که این طرح بدون تسری بر بازار سرمایه باشد لذا بازار سرمایه مستثنا شد. مطمئنا این طرح نمی 

تواند اثر منفی در بازار سرمایه داشته باشد.

اخبار کوتاه 

یک عضو کمیســیون تلفیق بودجه ســال ۱۴۰۱، تاکید کرد: 
شرکت هایی نظیر شستا که در حقیقت دولتی بوده و تنها ۵ درصد 
انان برای دولت سود ده هستند، نباید از بودجه بالایی برخوردار 

شوند.
علی اصغرخانی در گفت و گو با ایسنا، درباره نقاط قوت و ضعف لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۱، بیان کرد: در مجموع لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ نسبت به لایحه 
بودجه سال گذشته متفاوت است، در بودجه سال های قبل چندین هزار ردیف 
پیش بینی می شــد اما در این لایحه به طور چشم گیری ردیف های بودجه 

کاهش یافته است.
این عضو کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ در ادامه اظهار کرد: اما یکی از نکات 
مهمی که در بررسی لایحه بودجه در بخش هزینه ای باید مورد توجه قرار گیرد 
این است که باید تکلیف شرکت هایی که به عنوان خصوصی _ دولتی بوده اما 
در واقع دولتی هستند نظیر شستا مشخص شود. اکثر این شرکت ها زیان ده بوده 
ولی سال گذشته ۱٢۰ هزار میلیارد تومان برای این شرکت ها پیش بینی شد و 
امسال نیز مبلغ بیشتری برای آنان پیش بینی شده است. از نظر ما این شرکت ها 

باید سود دهی داشته باشند اما اکنون زیان ده هستند و تنها ۵ درصد آنان سود 
ده هستند. شرکت های زیان ده که به دولت نیز ضرر می زنند چرا باید از بودجه 

بالایی برخوردار شوند.
نماینده مردم شاهرود در مجلس شورای اسامی، تصریح کرد: از سوی دیگر 
بحث اسناد خزانه به صورت تلویحی در لایحه بودجه حذف شده و تنها در صورت 

نیاز امکان استفاده آن پیش بینی شده است که این مسئله خود نیز ابهام دارد.
عضو کمیسیون تلفیق بودجه سال ۱۴۰۱ افزود: از سوی دیگر در لایحه بودجه 
سال آتی پیش بینی شده تا اعتبار در اختیار استان ها قرار گیرد. این موضوع نیز 
برای ما هنوز روشن نیست که اعتباری که قرار است در اختیار استانداران به عنوان 
مقام عالی دولت قرار گیرد آیا ردیف های آن تعیین می شود یا خیر. اگر ردیف ها 
تعیین شود که مجددا مانند قبل است اما اگر تعیین نشود نیز باید چهارچوب هزینه 
کرد آن مشخص باشد.خانی در پایان عنوان کرد: به طور کلی این لایحه نسبت 
به ســال قبل متفاوت است اما نیاز به اصاحاتی در مجلس دارد که ان شاءالله 
با بحث های کارشناسی در کمیسیون تلفیق و صحن مجلس این اصاحات 

صورت خواهد گرفت.

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شــورای اسامی از حذف 
افزایش سن بازنشستگی در بودجه سال ۱۴۰۱ با پیشنهاد این 

کمیسیون خبر داد.
ولی اســماعیلی در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با حذف افزایش دو ساله سن 
بازنشستگی در لایحه بودجه ۱۴۰۱ بیان کرد: در بودجه ۱۴۰۱ بندی آورده اند که 
دو سال به سن بازنشستگی اضافه شده است، به این عبارت که کسانی که دارای 
مدرک کارشناسی هستند ۳٢ سال و کسانی که دارای مدرک کارشناسی ارشد 
که ۳۵ بوده ۳۷ ســال شوند. این کار با این هدف و توجیه صورت گرفته است 
که منبع درآمدی برای صندوق های بازنشستگی باشد. وی افزود: اما برای اینکه 
درآمد صندوق ها را پایدار کنیم راه حل آن افزودن دو سال به سن بازنشستگی در 
بودجه سنواتی نیست. چرا که این موضوع اولا مغایر با برنامه ششم توسعه بوده 
و ثانیا اینکه احکام دائمی را نمی توانیم در بودجه سنواتی بیاوریم. همچنین در کل 
دنیا اگر بخواهند چنین کاری انجام دهند ابتدا بازه زمانی برای این کار اعام می 
کنند که مثا هر سال سه ماه اضافه شود. به طور مثال این موضوع را دولت می 
تواند در برنامه هفتم بیاورد که مثا در عرض ۵ سال هر سال ۳ ماه اضافه شود و 

با توجه به تبعاتی که دارد انی کار را انجام می دهند.
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسامی گفت: دلیل اصلی حذف 
این مساله توسط کمیسیون اجتماعی این بود که با ذی نفعان این بحث مشورتی 

نشده است و افراد زیادی به بنده مراجعه کرده و اعام کردند که ما هم روی بحث 
پاداش بازنشستگی حساب باز کرده و برنامه ریزی کرده بودیم که اول فروردین 
۱۴۰۱ بازنشست شویم ولی الان برخی زندگی ها با این کار دارد به هم می ریزد.

اســماعیلی با بیان اینکه ما به عنوان مجلس و صدای مردم نمی توانیم این 
موضــوع را نادیده بگیریم، بیان کرد: بنابراین این موضوع را حذف کردیم و در 
صحن مجلس نیز از آن دفاع خواهیم کرد تا حق مردم ضایع نشود. ضمن اینکه 
ما طرح پایدارسازی منابع صندوق ها را در دستور کار قرار داده ایم و راه حل آن 
این نیست که سن بازنشستگی را دو سال افزایش دهیم.وی در رابطه با پیشنهاد 
افزایش مبلغ وام ازدواج از سوی کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسامی بیان 
کرد: این موضوع در لایحه بودجه ۱۴۰۱  آورده نشــده است و به صورت کلی 
آورده شده بود که بانک مرکزی، وزارت اقتصاد و وزارتخانه ها تصمیم بگیرند و 
مبلغی را مد نظر قرار دهند. اما کمیسیون اجتماعی اعام کرده که  باید مانند سال 
۱۴۰۰ باشد و مبالغ آن را زیاد کردیم. کمیسیون بند الحاقی در این رابطه آورده 
است که از منبع تخصیص منابع و با توجه به تورم و افزایش قیمت فعلی که در 
خصوص لوازم خانگی وجود دارد، مبلغ ۱۵۰ میلیون تومان برای هر زوج در نظر 
گرفته شده است. همچنین برای زوج های سن پایین هم به عنوان مشوقی برای 
ازدواج باشد با توجه به طرح جوانی که به عنوان پیشنهادات کمیسیون تخصصی 
جمع بندی کردیم که به کمیسیون تلفیق ارائه کرده ایم و از آن دفاع خواهیم کرد.

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران می گوید که هیچ فعال 
اقتصادی با پرداخت مالیات مشکلی ندارد اما در سال های گذشته 

کمتر به مبنای مهم مالیاتی در ایران توجه شده است.
عباس آرگون در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: برای آنکه نظام مالیاتی یک کشور 
شفاف شده و در مسیر درست قرار بگیرد باید دو شرط را رعایت کرد. مهم ترین 
موضوع در این حوزه عدالت مالیاتی است. ما نمی توانیم توقع داشته باشیم که فشار 
مالیاتی بر روی بخش هایی از اقتصاد باشد و سایر بخش ها بدون هیچ محدودیتی 
کار خود را ادامه دهند.وی با بیان اینکه بخش های غیرشــفاف در اقتصاد ایران 
مالیات پرداخت نمی کنند، توضیح داد: کارمندهای ما به شکل دقیق و بر اساس 
قوانین کشور، مالیات خود را پرداخت می کنند، واحدهای تولیدی نیز با توجه به 
اطاعات ثبت شــده هر ساله اظهارنامه پر کرده و بر اساس آن مالیات می دهند 
اما بخش های غیرشفاف و حوزه هایی که اطاعات آن به طور کامل ثبت نشده، 
عما هیچ مالیاتی پرداخت نمی کنند و این موضوع کاما بر خاف قاعده عدالت 
مالیاتی اســت.عضو اتاق بازرگانی تهران با اشاره به رقم بالای قاچاق در اقتصاد 
ایران، بیان کرد: این رقم های بزرگ قاچاق کالا در کشور، از سویی بازار کالاهای 

داخلی را تهدید می کنند و از طرف دیگر از پرداخت هر نوع عوارض و مالیاتی نیز 
معاف هستند. ما باید راهی پیدا کنیم که این پول های کان به شکل شفاف رصد 
شوند و افراد مجبور شوند که عوارض و مالیات مربوط به آن را پرداخت کنند. این 
در حالی است که ما تولیدکننده را مجبور به پرداخت تمام عوارض و مالیات می کنیم 
اما با قاچاقچی ها هیچ کاری نداریم. وب درباره دومین مبنای مهم مالیاتی کشور 
گفت: بحث شفافیت در نحوه استفاده از منابع مالیاتی نیز اهمیت فراوانی دارد. در 
این تردیدی نیست که وقتی افراد مالیات می دهند، در نهایت این پول به نفع آنها و 
در راستای ارائه خدمات به آنها استفاده می شود اما ما باید نحوه هزینه کرد این پول 
را مشخص کنیم تا مالیات دهنده هزینه ناکارآمدی دولت را پراخت نکند.وی با بیان 
اینکه رصد حساب های تجاری به دولت در ایجاد عدالت مالیاتی کمک خواهد کرد، 
ادامه داد: همانطور که در بسیاری از کشورها، دولت بر روی حساب های تجاری 
نظارت دارد، ما در ایران نیز باید تکلیف پول های کانی که در شبکه بانکی جابجا 
می شود را مشخص کنیم. نمی شود که یک قاچاقچی ده ها یا صدها میلیارد تومان 
پول را در شبکه بانکی کشور جابجا کند و هیچ نظارتی هم بر آن نباشد، برای توسعه 

زیرساخت ها و بهبود عدالت مالیاتی باید این گام های مهم را با قاطعیت برداشت.

یک نماینده مجلس شــورای اسامی گفت: برای اینکه منابع 
درآمدی دیگری بتواند جای منابع درآمدی حاصل از فروش کمتر 
نفت را جبران کند، ناگزیر به تکیه بر درآمدهای مالیاتی کشور 

هستیم.
به گزارش اقتصاد آناین، احســان ارکانی نماینده مردم نیشابور و فیروزه در 
مجلس شورای اسامی اظهار کرد: باید به درآمدهای مالیاتی توجه شود زیرا با 
توجه به مشکات در بحث فروش نفت و برگرشت پول ناشی از فروش نفت 
به دلیل تحریم های بانکی، هر ساله درآمد نفت در بودجه سالانه در حال کاهش 
است.وی با بیان اینکه لایحه بودجه ۱۴۰۱، از جنبه های مختلف قابل بررسی 
اســت، اظهار کرد: درآمدهای مالیاتی در بودجه ســال ۱۴۰۱ حدود ۶۱ درصد 
پیش بینی شده است و نسبت به ســال ۱۴۰۰ افزایش پیدا کرده است. منابع 
درآمدی دولت در سال های گذشته عمدتا متکی به درآمدهای نفتی بوده است و 

سهم درآمدهای مالیاتی و سایر درآمدها چندان زیاد نبوده است.
ارکانی ادامه داد: با توجه به مشکات در فروش نفت و برگشت پول ناشی از 
فروش نفت به دلیل تحریم های بانکی باید به درآمدهای مالیاتی توجه شود، زیرا 
هرساله درآمد نفت در بودجه سالانه در حال کاهش است. برای اینکه این کمبود 
جبران شود و منابع درآمدی دیگری بتواند جای منابع درآمدی حاصل از فروش 

کمتر نفت را جبران کند، ناگزیر به تکیه بر درآمدهای مالیاتی کشور هستیم.

عضو مجمع نمایندگان خراســان رضوی در مجلس عنوان کرد: قسمتی از 
درآمدهای مالیاتی لایحه بودجه ۱۴۰۱ منابع درآمدی جدیدی هستند که تاکنون 
عملیاتی نشــده بودند که از جمله می توان به درآمد مالیاتی ناشی از واحدهای 
مسکونی خالی، درآمدهای ناشی از خریدوفروش خودروهای لوکس و درآمدهای 

مالیاتی از فعالان تبلیغاتی فضای مجازی اشاره کرد.
ارکانی بیان کرد: افزایش میزان اشتغال زایی، رونق بخش مسکن، کاهش نرخ 
بیکاری و رشد اقتصادی موجب می شود تا امنیت اقتصادی مردم و شاخص های 

اقتصادی کشور افزایش یافته و همچنین منجر به کنترل نرخ تورم شود.
وی ابراز عقیده کرد: مساله ای که به نظر بنده می تواند مسئولین را در دولت و 
سازمان برنامه و بودجه به اشتباه بیندازد این است که یکی از عوامل افزایش تورم 

را افزایش حقوق کارمندان می دانند که این تصور کاما اشتباه است. 
نماینده مردم نیشــابور و فیروزه در مجلس با اشاره به اینکه بر مدیریت تورم 
چندین فاکتور تاثیرگذار اســت، گفت: عوامل اساسی در رابطه با کنترل نرخ 
تورم وجود دارد که معمولا چون مدیریت و کنترل آن  ســخت است، به سراغ 
ساده ســازی مسئله رفته و افزایش تورم را به افزایش حقوق کارمندان مرتبط 
می دانند. در نتیجه این مساله منجر شده تا افزایش حقوق کارمندان در لایحه 
بودجه ۱۴۰۱ تنها ۳ درصد در نظر گرفته شود که اصا قابل مقایسه با نرخ تورم 

۴۰ درصدی سالانه نیست.

 عضو کمیسیون تلفیق بودجه:

توسط کمیسیون اجتماعی مجلس انجام شد

عضو اتاق بازرگانی تهران:

احسان ارکانی نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس:

 شرکت های زیان ده دولتی 
نباید بودجه بالایی دریافت کنند

حذف افزایش دو ساله سن بازنشستگی از بودجه ۱۴۰۱

 قاچاقچی را رها کردیم
 از تولیدکننده مالیات می گیریم!

ناچاریم مالیات  بیشتری بگیریم!

بیت المال عمومی جامعه که همه آحاد در آن سهیم هستند، در 
قالب یارانه ناعادلانه بنزین به ثروتمندان تخصیص داده شده و 

فقرا از آن کمترین بهره را میبرند.
به گزارش اقتصاد آناین، نحوه تخصیص یارانه انرژی به قدری ناکارآمد است 
که هیچ کارشناسی این روش را تایید نمی کند. اما روش هایی که برای تغییر 
شرایط تخصیص پیشنهاد می شود متفاوت است و تاکنون راهکارهای مختلفی 
برای برون رفت از این وضعیت نابه سامان پیشنهاد شده است. این راهکارها که 
تاکنون بیش از ســایر حامل های انرژی بر بنزین متمرکز بوده اند، در قالب دو 
الگوی اصاح قیمتی و سهمیه بندی مورد بحث و بررسی قرار گرفته اند که به 
دلیل ماحظات مختلف، در حال حاضر الگوی سهمیه بندی روی میز سیاستگذار 
قرار دارد. شاید بتوان مهمترین مزیت الگوی تخصیص سهمیه به خودروها را 
سادگی اجرا و وجود بستر فنی اجرا و تجربه پیشین آن در جامعه عنوان کرد. اما به 
رغم پیچیدگی تخصیص سهمیه به افراد این طرح بر تخصیص سهمیه سوخت 
به خودروها مزیت دارد.اساسی ترین مشکل پرداخت یارانه مصرفی بنزین در قالب 
کاهش قیمت فروش آن، اثر بازتوزیعی به نفع دهک های پردرآمد است. با توجه به 
پایین بودن شدید قیمت بنزین در کشور که عما به معنای تخصیص یارانه بیشتر 
به اقشار برخوردارتر جامعه است، اختصاص بنزین یارانه ای به صاحبان خودروها 
ادامه روند ناعادلانه موجود و تثبیت بازتوزیع بیشتر به نفع دهک های برخوردار 
است. در حالی که اختصاص سهمیه به افراد و ایجاد یک بستر فنی که فروش 
سهمیه را برای همگان میسر کند با معیارهای عدالت منطبق تر بوده و اهداف کلیه 

ایده سهمیه بندی را نیز میسر می سازد. 
 دهک دهم ۱۱ برابر دهک اول از یارانه سوخت بهره مند 

می شود
بر اســاس داده های هزینه و درآمد خانوار در سال ۱۳۹۹ که توسط مرکز آمار 
ایران منتشــر شده است، از میان خانوارهای شــهری حدود ۵۳.۱ درصد دارای 

اتومبیل شخصی بودند که این رقم برای خانوارهای روستایی برابر با ۳۴.۱ درصد 
بود.  همچنین خانوارهای دارای موتورسیکلت در مناطق شهری و روستایی به 
ترتیب برابر با ۱٢.۷ و ٢۴.۷ درصد بوده است؛ بنابراین گروه عمده ای از خانوار که 
وسیله نقلیه ندارند از یارانه انرژی بی بهره هستند. بر اساس همین در استفاده از 
خودروهای شخصی، دهک دهم درآمدی حدود ۱۱ برابر دهک اول درامدی از 
مواهب یارانه بنزین بهره مند می شوند. از آنجایی که در هر دو الگوی دهک بندی 
درآمدی و هزینه ای، دهک اول فقیرترین خانوارها و دهک دهم ثروتمندترین 
دهکهای جامعه هستند، این آمارها نشاندهنده توزیع ظالمانه یارانه بنزین در بین 
آحاد جامعه است. به عبارت دیگر بیت المال عمومی جامعه که همه آحاد در آن 
سهیم هستند، در قالب یارانه ناعادلانه بنزین به ثروتمندان تخصیص داده شده 
و فقرا از آن کمترین بهره را میبرند. این مشکل از آنجایی وخیم تر می شود که 
بخشی از تورم ناشی از کسری بودجه ای است که به دلیل چتر یارانه ای بسیار 
گسترده توسط دولت ایجاد شده است. اما بخش تلخ ماجرا آنجاست که این قشر 
نه تنها کمترین بهره از یارانه مزبور را می برند، بلکه در عمل بیشترین فشار را از 
تورم حاصل شده بر دوش خواهند کشید؛ زیرا ارزش دارایی های اقشار ثروتمند در 
زمان تورم افزایش می یابد در حالی که اقشار مستمند عموما از چنین دارایی هایی 
بی بهره اند.از منظر دیگر باید به این نکته توجه داشــت که تورم در سال های 
گذشته بخش قابل توجهی از دهک های درآمدی جامعه را تحت فشار شدید قرار 
داده و عاوه بر تشدید فقر، فضای روانی و امنیتی جامعه را با چالش های جدی 
مواجه ساخته است. همچنین برخی از پیش بینی ها حاکی از ادامه وضعیت تورمی 
در کشور خواهد بود. در این شرایط از منظر اجتماعی آنچه بیش از مقوله اسمی 
تورم حائز اهمیت به شمار می رود، کاهش قدرت خرید مردم است. در واقع اگر 
متناسب با تورم قدرت خرید توده های مردم نیز افزایش یابد، عما آثار تورم به 
مسائلی چون ناپایداری محیط کسب و کار محدود خواهد شد. اما از آنجا که در 
عمل تورم با کاهش قدرت خرید بخش های قابل توجهی از جامعه همراه شده، 

ادامه وضعیت تورمی تبعات نگران کننده ای از جمله چالش تامین کالری برای 
دهــک های پایین، و تبعات احتمالی در قالب ناآرامی های اجتماعی به همراه 
خواهد داشت. با توجه به این شرایط یکی از الزامات فعلی کشور سیاست های 
بازتوزیعی به منظور حفظ قدرت خرید این بخش از جامعه است. اهمیت این مسئله 
تخصیص سهمیه سوخت به دهک های پایین درآمدی که عموما فاقد خودرو 

هستند از ضروریات فرایند اصاح حامل ها به شمار می رود.
بار اجتماعی و سیاسی افزایش قیمت سوخت

مسئله بعدی در این تصمیم بار اجتماعی و سیاسی افزایش قیمت سوخت است. 
لازم به ذکر است که از آنجایی که سهمیه بندی نیازمند وضع قیمت دوم برای 
بنزین است، و در بسیاری از موارد همین قیمت دوم مبنای چانه زنی در تعیین 
قیمت قرار گرفته و در نهایت بار اجتماعی افزایش قیمت ها بر دوش دولت نهاده 

خواهد شد. 
از مهمترین ویژگی های اختصاص سهمیه به افراد کاهش بار روانی ایجاد قیمت 
در بازار است زیرا عما دولت سهمیه سوخت را به قیمت کنونی به همگان واگذار 
کرده و افراد خود در بازار ثانویه بنزین را به قیمت دوم مبادله خواهند کرد.  مسئله 
بســیار مهمتر در الگوی تخصیص سهمیه به افراد تعیین قیمت دوم بر اساس 

سازوکار عرضه و تقاضا است. این مسئله از آنجایی حائز اهمیت فوق العاده است 
که آنچه در نهایت تعیین کننده رفاه خانوارها به شمار می رود قدرت خرید واقعی 
آنان است. در نتیجه قیمت بازار که تعیین کننده درآمد ناشی از فروش سهمیه 
بنزین برای دهک های پایین درآمدی است، در طول زمان همراه با تورم به روز 
شده و قدرت خریدِ ناشی از درآمدهای فروش سهمیه بدون هیچ گونه مداخله 
دولت حفظ خواهد شد. با این حال در الگوی تخصیص سهمیه به خودروها، دولت 
باید در طول زمان و به تناسب تورم لااقل قیمت بنزین غیرسهمیه ای را به روز 
کرده که هر بار تبعات اجتماعی و سیاسی خود را به همراه خواهد داشت. ضمن 
آنکه به دلیل این باور عمومی که سطح عمومی قیمت ها در ایران متاثر از قیمت 
انرژی و ارز است، بار اجتماعی افزایش قیمت های سایر کالاها هم برای دولت 
خواهد بود. در مجموع از منظر سیاسی دولت هزینه سیاسی افزایش قیمت بنزین 
را می پردازد، بدون آنکه بتواند برای خود رضایتی به واسطه حفاظت از طبقه تحت 

فشار اقتصادی ایجاد کند. 
در عین حال این تغییر در قیمت هیچ مشکلی از مشکات بودجه ای را نیز حل 
نکرده و همانطور که عنوان شد با گذشت زمان و فاصله گرفتن قیمت آزاد و تشدید 
مصرف بی رویه و قاچاق، دولت ناچار به افزایش دوباره و جهشی خواهد بود. در 
نقد سهمیه بندی و اختصاص سهمیه به صاحبان خودرو به همین جنبه های مهم 
بسنده کرده و این هشدار داده می شود که صرف افزایش قیمت نه تنها کمکی به 
وضع موجود نمی کند بلکه ساختار تصمیم گیری را با چالش های بسیار جدی در 
آینده ای نزدیک مواجه می کند. به عنوان راه حلی پایدارتر از راه حل های بدیل 
و برای جلوگیری از به دام افتادن سیاستگذار در تصمیمات بسیار غلط ذکر شده، 

پیشنهاد تخصیص سهمیه سوخت و تشکیل بازار متشکل بنزین است. 
تشکیل بازار متشکل با طرح »بنزین برای همه« که از سوی دولت مطرح شده 
تفاوت هایی دارد و مبتنی بر کشف قیمت بر اساس عرضه و تقاضاست تا دارندگان 

سهمیه بنزین از محل فروش سهمیه خود کسب سود کنند.

گوشــت در تهران گران شــد. این در حالی است که برخی 
فروشندگان گوشت می گویند علت گرانی صادرات دام است. آیا 

صادرات باعث کمبود دام در بازار شده است؟
به گزارش تجارت نیوز، دولت اخیرا به دلیل خشکســالی و کمبود نهاده دامی 
مجوز صادرات ٢۰۰ هزار دام را صادر کرد. برآوردها حاکی از این اســت که ۵۰ 

هزار دام به کشورهایی همچون عراق و کویت صادر شده است.
علی رغم اینکه گفته می شود تولید دام در پاییز امسال هم زیاد بوده اما با این حال 

رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی از گرانی گوشت خبر داد.
علی اصغر ملکی به تجارت نیوز می گوید گوشــت در تهران کیلویی ۱۵ هزار 

تومان گران شد و هر کیلو گوشت گوسفندی با قیمت ۱٢۸ تا ۱۳۰ هزار تومان 
فروخته می شــود. او توضیح داد: گرانی گوشت در تهران به صادرات دام ارتباط 

دارد.
صادرات گوشت، بهانه است

این صحبت ها در شرایطی مطرح می شود که رئیس شورای تامین کنندگان دام 
می گوید: از ٢۰۰ هزار مجوز داده شده توسط دولت، ۵۰ هزار دام به کشورهای 
عربی صادر شد. منصور پوریان به تجارت نیوز توضیح داد: با آزاد شدن صادرات 
دام برخی به دنبال سودجویی هستند. افزایش قیمت گوشت، ارتباطی به صادرات 
ندارد. برخی می گویند گوشت در تهران گران شده تا هیجان تازه ای برای افزایش 

قیمت گوشت به بازار وارد کنند.
قیمت گوشت چند است؟

او بیــان کرد: امروز دام زنده با قیمت کیلویــی ۵۴ تا ۵۵ هزار تومان فروخته 
می شود. قیمت گوشت گوسفندی نیز ۱۱۵ هزار تومان است و همچنین گوشت 

گوساله با قیمت کیلویی ۱۱۰ هزار تومان به فروش می  رسد.
پوریان گفت: برخی در حالی معتقدند که گوشت گران شده که در تهران هیچ 
دامی قرنطینه نشده است. از این  رو عرضه دام به تهران کم نیست و ممکن است 
در اطراف تهران اختالی در جا به جایی دام ایجاد شده باشد که صادرکنندگان 

مقصر نیستند.

در تامین گوشت کمبودی نداریم
او به مردم وعده داد: کشــتار دام سبک زیاد است و جای نگرانی نیست. هیچ 
کمبودی در تولید گوشت وجود ندارد. تولید دام و گوشت در کشور آنقدر بالاست 

که تا بهار سال ۱۴۰۱ نیز کمبودی در این حوزه نخواهیم داشت.
به گزارش تجارت نیوز، گویا ٢۰ میلیون دام روی دست دامداران مانده و آماده 
صادرات است. پیش تر پوریان، رئیس شــورای تامین کنندگان دام گفته بود: 
»اکنون با توجه به قرنطینه دام های صادراتی برخی از کشورهای عربی برای 
خرید دام ایرانی اعام آمادگی نکرده اند. همین مساله باعث شده صادرات برای 

دامداران هزینه بر شود.«

بیت المال به جیب ثروتمندان می رود

صادرات دام به عراق و کویت؛ علت گرانی گوشت!
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